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 BROI.0012.3.7.2017 

 

 

Protokół nr 26/17 

z posiedzenia Komisji Edukacji, Kultury i Sportu 

z dnia  27 listopada 2017  roku 

 

 

 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

 

Pan Karol Matusiak Przewodniczący Komisji Edukacji, Kultury i Sportu dnia 27 

listopada 2017 roku o godzinie 9:05
 
otworzył obrady Komisji  Edukacji, Kultury. Powitał 

członków Komisji, Panią Igę Przystałowską – Skarbnika Powiatu, Pana Wicestarostę – Marka 

Jaskulskiego oraz Panią Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych – Monikę 

Leśniewską. 

Lista zaproszonych osób stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu.  

 

2) Stwierdzenie quorum.  

 

Przewodnicząca Komisji na podstawie listy obecności stwierdził, że w obradach uczestniczy 

5 radnych, co wobec ustawowego składu Komisji, liczącego 6 osób stanowi wymagane 

quorum, a zatem obrady są prawomocne.  

 

Lista obecności radnych stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu.  

 

3) Przyjęcie porządku obrad.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że wraz z zawiadomieniem członkowie Komisji 

otrzymali porządek obrad. Przewodniczący Komisji zapytał, czy są inne propozycje do 

porządku obrad? 

Przewodniczący Komisji przedstawił porządek obrad: 

Proponowany porządek obrad:  

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 25/17 z dnia 20 listopada 2017 r.  

5) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017  

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

7) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie 

mienia powiatu.  

8) Przyjęcie planu pracy komisji na 2018 rok. 

9) Sprawy różne.  

10) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał, kto jest za przyjęciem porządku obrad, składającego się z 

10 punktów porządku obrad i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-5 
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Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

porządek obrad został przyjęty. 

Proponowany porządek obrad przedstawiał się następująco: 

1) Otwarcie obrad Komisji. 

2) Stwierdzenie quorum.  

3) Przyjęcie porządku obrad. 

4) Przyjęcie protokołu nr 25/17 z dnia 20 listopada 2017 r.  

5) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017  

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

7) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu 

Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie 

mienia powiatu.  

8) Przyjęcie planu pracy komisji na 2018 rok. 

9) Sprawy różne.  

10) Zamknięcie obrad Komisji. 

 

Porządek obrad stanowi załącznik nr 3 do niniejszego protokołu.  

 

 

4) Przyjęcie protokołu nr 25/17 z dnia 20 listopada 2017 r. 

 

Przewodniczący Komisji  poinformował, iż z ostatniego posiedzenia komisji został 

sporządzony protokół, które były do wglądu w Biurze Rady i Ochrony Informacji. 

Przewodniczący zapytał radnych, czy mają uwagi do przedłożonego protokołu? Uwag nie 

było, dlatego zapytał, kto jest za przyjęciem protokołu 25/17 z dnia 20 listopada 2017 roku 

i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za – 5 

Przeciwko – 0  

Wstrzymało się – 0 

Na podstawie przeprowadzonych głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że protokół 

nr 25/17 z dnia 20 listopada 2017 roku został przyjęty.  
 

5) Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017  

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali Informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017  

w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. Przewodniczący Komisji 

poprosił Panią Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych o przedstawienie tematu. 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że obowiązek 

sporządzenia i przedłożenia informacji o stanie realizacji zadań oświatowych organowi 

stanowiącemu jednostki samorządu terytorialnego  wynika z art. 11 ust.7 ustawy z dnia 14 

grudnia 2016 r. Prawo oświatowe. W tym roku informacja różni się od informacji poprzednie, 

a wynika to z wzoru, który zasugerowało kuratorium. To nie jest obligatoryjne. Kujawsko-

Pomorski Kurator Oświaty poprosił o zrealizowanie informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Powiat Włocławski na  wzorze przesłanym przez kuratorium.  
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Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania? 

Radna Alicja Sadowska poprosiła o uzupełnienia danych dotyczących bazy ZS w Lubrańcu i 

ZS w Lubrańcu-Marysinie.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w trakcie 

przeklejania informacji nastąpił błąd, ale informacja ta zostanie uzupełniona.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że duża liczba uczniów jest z niepełnosprawnością 

intelektualną. Nie prowadzi to do podwyższenia poziomu szkół. Te dzieci muszą uczęszczać 

do szkoły, ale może warto byłoby wskazywać szkołę zasadniczą. Radny odniósł się do tabeli 

przedstawiającej wyniki maturalne i np. w LO  w Kowalu było 20 absolwentów, w tym do 

egzaminu przystąpiło 8, a zdało 50%. W ZS w Chodczu było 24 absolwentów, 10 osób 

przystąpiło do egzaminu maturalnego, zdało 50%. Liceum wybierają uczniowie, którzy chcą 

zdać maturę i uzyskać przepustkę na studia. Radny stwierdził, że to jest niepokojące zjawisko, 

że na 20 absolwentów tylko 4 osoby zdały maturę.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że jest niewielka liczba osób przystępujących do 

matury i jeszcze spośród tej liczby przystępującej do egzaminu jest 50% zdających.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że trochę inna sytuacja 

jest w technikum, gdzie uczniowie nastawiają się na zdobycie klasyfikacji zawodowych.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, dlaczego tak duża liczba uczniów z 

niepełnosprawnościami intelektualnymi trafia do szkół ponadgimnazjalnych? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że w większości te 

osoby uczęszczają do technikum. W LO w  Lubrańcu jest jedna osoba z niepełnosprawnością 

sprzężoną. Tam występuje niepełnosprawność intelektualna stopnia lekkiego. Natomiast 

pozostałe osoby to są uczniowie technikum i największą liczbę osób niepełnosprawnych 

odnotowuje się w technikum w ZS w Chodczu. Obecnie 13 uczniów objętych jest zajęciami 

rewalidacyjnymi, w tej szkole jest duża liczba uczniów z Zespołem Aspergera. Z tego co 

naczelnik kojarzy to są 2 osoby. To są również uczniowie technikum. W ZS w Chodczu jest 

ponad 26 godzin rewalidacyjnych, która musi się odbywać indywidualnie i wynika z 

podstawy programowej.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy uczeń osiągnie minimum programowe? Jeśli jest 

szkoła zawodowa to czy taki uczeń nie powinien chodzić do szkoły zawodowej?   

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że to decyzja rodzica a 

szkoła nie może odmówić przyjęcia dziecka do szkoły. Uczeń z niepełnosprawnością 

intelektualną w stopniu lekkim realizuję podstawę programową i ma tylko dostosowanie. To 

jest decyzja rodzica. Zasadniczy problem jest w ZS w Chodczu, ponieważ w ZS w Lubrańcu 

Marysinie nie ma takich osób, dwie osoby są w LO w Kowalu, a największa liczba jest w ZS 

w Chodczu i to się przekłada na wyniki matury.  

Radny Karol Matusiak zapytał o koszty utrzymania szkoły w stosunku do poprzedniego 

roku szkolnego? Czy te koszty uległy zmianie, czy są utrzymane na tym samym poziomie? 

Skarbnik Powiatu powiedział, że z roku na rok te wydatki wzrastają w zespołach szkół. To 

jest podyktowane różnymi czynnikami. Przede wszystkim malejącą liczbą uczniów w 

poszczególnych jednostkach. Taką analizę kosztów radni mieli przedstawioną w roku 

bieżącym, a Skarbnik nie ma jej przed sobą w dniu dzisiejszym i trudno jej powiedzieć o tych 

kwotach na chwilę obecną. Rzeczywiście subwencja oświatowa, którą powiat otrzymuje na 

realizacje zadań oświatowych jest niewystarczająca te braki powiat pokrywa z pozostałych 

dochodów. To są z roku na rok środki coraz wyższe.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w informacji brakuje danych o wynikach 

maturalnych z ZS w Kowalu.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że do matury 
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przystąpiła jedna osoba, to było wcześniej podawane w  wynikach. W tej informacji są wyniki 

młodzieży  a nie ma wyników szkół dla dorosłych. Niestety ta matura nie odbyła się z 

powodzeniem. Naczelnik nie uwzględniała tej informacji. Znajduje się to w informacji 

dotyczącej szkół dla młodzieży. 

Przewodniczący Komisji zapytał, w której szkole jest największy koszt ponoszony na 

jednego ucznia? 

Skarbnik Powiatu powiedział, że trudno jej odpowiedzieć na to pytanie, ponieważ nie ma 

przed sobą analizy, która była przygotowywana  wcześniej. 

Przewodniczący Komisji powiedział, że nie chodzi mu o wartości tylko jak to się przekłada 

w szkołach w przeliczeniu na jednego ucznia. Podjęto próby zdyscyplinowania polityki 

pieniężnej, ale nie wszystko się udaje. To wszystko jest związane  z ilością uczniów, którzy 

wybierają szkoły powiatowe, a  z tym wiąże się subwencja. Automatycznie rozkładają się te 

pieniądze i wydatki na większą liczbę uczniów. Od dłuższego okresu czasu 3-4 lata to ilość 

uczniów przyjmujących do szkół powiatowych to jeden rok była drastyczny teraz ta sytuacja 

się poprawia. Te działania muszą być wzmożone do tego, żeby tych uczniów było więcej to 

wiąże się z wydatkami w  przeliczeniu na 1 ucznia. Nie chodzi o to, aby jaką kolwiek szkołę 

w powiecie włocławskim ze względu na ilość i strukturę wydatków próbować wygaszać, a 

ewentualnie spróbować tak dostosować kierunki kształcenia w szkołach, aby tych uczniów 

było w danej szkole więcej.  

Skarbnik Powiatu powiedział, że trudno jej odpowiedzieć na to pytanie, ale trzeba 

zrozumieć, że gro tych środków, które są planowane dla jednostek oświatowych są 

wydatkami sztywnymi to są wynagrodzenia i pochodne i większość tych nakładów jest z tym 

związanych. I tutaj większość tych nakładów jest z tym związane. Niejednokrotnie Skarbnik 

prosiła wydział, aby na bieżąco przedstawiać zarządowi jak można podejść do realizacji 

zadań, żeby z jednej strony nie było pustych wypłat chodzi o dodatki uzupełniające. Podjęte 

zostały działania w roku bieżącym jeśli chodzi o wydatkowanie środków na godziny 

dodatkowe. Tak, żeby nauczyciele mogli ten czas poświecić uczniom. Jakie to skutki 

przyniesie w postaci zmniejszenia dodatków uzupełniających to będzie wiadomo, kiedy 

nastąpi zamknięcie roku sprawozdawczego.  

Przewodnicząca Komisji powiedział, iż był taki czas, że płacono nauczycielom za puste 

godziny. Komisja zgłaszała ten problem zarówno Pani naczelnik jak i uprzedniemu 

naczelnikowi, aby było to na bieżąco monitowane. Przewodniczący Komisji zapytał Panią 

Naczelnik, jak by realizowany ten zakres tematyczny? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych poinformowała, że wydział na bieżąco 

monitoruje wynagrodzenia dla nauczycieli. Takie informacje zbierane są co kilka miesięcy. 

Intensywnie co miesiąc informacje spływają od miesiąca września. Na dzień dzisiejszy 

symulacja, która dotyczyła rzeczywistych wynagrodzeń łącznie z miesiącem listopadem oraz 

symulacja wynagrodzeń, które zostaną wypłacone w grudniu na dzień dzisiejszy tylko w 

grupie  nauczycieli mianowanych będzie wypłacony dodatek jednorazowy uzupełniający. 

Pozostałe grupy zawodowe nauczycieli wypracowały swoje wynagrodzenia. Zasadnicze 

wynagrodzenie nauczyciela dyplomowanego brutto to jest 3149 zł natomiast średnia 

ministerialna około 5000 zł. 1800 zł brutto miesięcznie razy 12 miesięcy na etacie 

nauczyciela dyplomowanego to jest kwota, która powiat musi dołożyć. Trudno to jest 

wypracować bez dodatkowych nadgodzin, dodatkowych zajęć i samymi dodatkami 

motywacyjnymi. Żadne socjalne dodatki nie wchodzą do wyliczenia wynagrodzeń. Nastąpią 

zmiany całego rozporządzenia dotyczącego finansowania zadań oświatowych. Od 1 stycznia 

większość rzeczy się będzie zmieniać. W ZS w Chodczu jest dwóch bardzo cenionych 

nauczycieli, którzy niestety nie mają wyższego wykształcenia. Są nauczycielami 

mianowanymi. Powinno ich wynagrodzenie brutto wynosić 2700 zł, a wynosi z tych 

najniższych widełek i one generują rocznie jeden i drugi po 14 000 zł samego dodatku i 

powiat nie jest w stanie nic zrobić. Bo choćby dano dodatek motywacyjny to i tak nie 

zwiększano wynagrodzenia brutto. Nowe rozporządzenie o finansowaniu zadań oświatowych 
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wprowadza możliwość dostosowania ich wynagrodzenia do stopnia awansu. To, że nie maja 

tytułu nie oznacza, że inaczej lub źle uczą, a wynagrodzenie mają z niższych widełek, 

ponieważ nie mają wyższego wynagrodzenia. Kwalifikują się do grupy nauczycieli 

mianowanych ze względu na staż pracy. Różne są sytuacje, które mają na to wpływ. Nie są 

zatrudniani nowi nauczyciele, są uzupełniane etaty. W ZS w Chodczu zostały podjęte 

działania ze względu na dużą liczbę uczniów niepełnosprawnych. Nauczyciele podjęli studia 

z zakresu oligofrenopedagogiki, więc nie ma zatrudnianych nowych nauczycieli do 

prowadzenia zajęć rewidacyjnych. Tyko odbywa się w ramach nadgodzin nauczycieli już 

zatrudnionych w szkole. Te działania powoli zmierzają do tego, aby minimalizować ten 

dodatek jednorazowy uzupełniający. Naczelnik nie wie co zmieni się  w Karcie Nauczyciela. 

Na pewno dodatek nie zniknie. Jest planowana podwyżka dla nauczycieli od miesiąca maja.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że w materiale zawarte są informacje dotyczące roku 

szkolnego 2016/2017. Przedstawione dane są już troszeczkę nie aktualne. W miesiącu 

październiku analizowano dane dotycząc liczby uczniów. Było to zawyżone, ponieważ 

faktycznie ujmując jest proces zmniejszania liczby uczniów w każdej szkole. W ubiegłym 

roku w stosunku do roku bieżącego jest tendencja malejąca z wyjątkiem jednej szkoły – ZS w 

Chodczu. Wszystkie pozostałe szkoły nie mają więcej uczniów, ale maja mniej uczniów. 

Przykładem jest ZS w Izbicy Kujawskiej radna może porównać rok 2015 i 2017 to jest spadek 

o około 100 uczniów. Porównując 5 lat wcześniej to liczba uczniów wyniosła około 300, a 

nawet 350 uczniów. Radna zaznaczyła, że to ściśle wiąże się ze sprawami budżetowymi. Jest 

tendencja malejąca liczby uczniów. Koszty nauczania jednego ucznia automatycznie są 

większe bo wiąże się to z utrzymanie szkoły. Wielkich zmian oszczędnościowych powiat nie 

wprowadzi w stosunku do żadnej szkoły.  Tendencje kosztów prowadzenia szkoły to są 

tendencje rosnące. Jednak liczba uczniów maleje z wyjątkiem bieżącego roku, ponieważ w 

tym roku zwiększyła się liczba uczniów o kilkoro. Ta tendencja nie dotyczy tylko powiatu 

włocławskiego, ale ogólnie szkolnictwa.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że patrząc na liczebność klas to powiat musi 

dołożyć środki finansowe. Klasy wychodzą na zero, gdy liczba uczniów wynosi 23 osoby, a 

poniżej tej liczby już trzeba dołożyć. W liceach, gdzie tylko parę osób przystępuje do matury 

oferowane są dwa języki. Radny zapytał, czy jest sens dzielić klasy liczące10 osób na grupy 5 

osobowe?  

Przewodniczący Komisji powiedział, że może szkoły branżowe zwiększą liczbę uczniów. W 

tym roku nie jest to jeszcze zauważalne. 

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że uczniów do szkoły branżowej też nie będzie 

dużo. Młodzież ma inną wizję w której odchodzi się od zawodu tylko liczy się wykształcenie 

ogólnokształcące plus studia.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że liczba uczniów około 20 jest liczbą wystarczającą 

ze względów organizacyjnych prowadzenia zajęć. Natomiast jeśli chodzi o sprawy 

ekonomiczne przed kilkoma laty był wymóg, który nakładła na dyrektorów możliwość 

otworzenia klasy tylko wtedy, gdy było minimum 25 uczniów i pamięta lata, kiedy było 20 

uczniów i nie było możliwości otworzenia klasy. Teraz nawet przy grupie 15 osobowej tworzy 

się klasy. Wprowadzane są duże zmiany, a podejście jest zupełnie inne i wyjątkowo życzliwe 

dla szkół.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że należy pamiętać, że w 

szkołach jest tylko po jednym oddziale i brak życzliwości wiąże się z wygaszeniem szkoły. To 

jest takie ostrzeżenie i powiat musi się starać przyciągać młodzież do szkół powiatowych.  

Wobec braku dalszych pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za przyjęciem 

Informacji o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-6 

Przeciw-0 
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Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja przyjęła informację o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 

2016/2017 w szkołach i placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski. 

Informacja o stanie realizacji zadań oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach i 

placówkach prowadzonych przez Powiat Włocławski stanowi załącznik nr 4 do niniejszego 

protokołu.  

 

 

6) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2018-2026. Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik o 

przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że w dniu dzisiejszym przedmiotem obrad Komisji jest 

projekt uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2018-2026.  Dokument ten został przygotowany w oparciu o materiały 

źródłowe, przede wszystkim o projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu na rok 2018. 

Długość okresu objętego wieloletnią prognozą finansową wynika z art. 227 ust. 2 ustawy o 

finansach publicznych.  Z w/w przepisów wynika, że prognozę należy sporządzić na czas nie 

krótszy niż okres na jaki przyjęto limit wydatków dla przedsięwzięć. Skarbnik zwróciła 

uwagę na przedsięwzięcie ujęte w wieloletniej prognozie finansowej w załączniku nr 2, 

chodzi o realizację projektu  Infostrada Kujaw i Pomorza 2. To przedsięwzięcie planowane 

jest do realizacji z wykorzystaniem środków zewnętrznych, unijnych. Będzie to realizowane 

w partnerstwie z Wojew. Kujawsko-Pomorskim i Związkiem Powiatów Województwa 

Kujawsko-Pomorskiego. To przedsięwzięcie wraz z określeniem trwałości projektu 

przewidziane jest do roku 2026. Poza tym wieloletnia prognoza finansowa jest podyktowana 

do roku 2026 ze względu na planowane do zaciągnięcia zobowiązania. Budżet projektowany 

na rok 2018 zakłada deficyt w wysokości 10 000 000 zł przy planowanych do realizacji 

zadaniach. W związku z powyższym deficyt ten proponuje się pokryć kredytem 

długoterminowym zaciągniętym na okres co najmniej 8 lat i stąd zobowiązania w wieloletniej 

prognozie finansowej wraz z potwierdzeniem możliwości jego zaciągnięcia i sfinansowania 

deficytu roku 2018 z rozłożeniem spłaty rat do roku 2026. W materiale znajduje się 

informacja zarówno dotycząca odsetek jakie będą się generować od tego zobowiązania jak i 

wysokość rat na poszczególne lata. Jeśli chodzi o potwierdzenie możliwości podjęcia 

wieloletniej prognozy finansowej to art. 243 ustawy o finansach publicznych został  w tym 

dokumencie spełniony w związku z tym nie powinno być problemów z realizacją i 

uchwaleniem wieloletniej prognozy finansowej. W chwili obecnej Skarbnik nie posiada 

jeszcze opinii RIO, ponieważ ten dokument został przedstawiony celem zaopiniowania. 

Program w którym został przygotowany przedłożony materiał nie wykazywał żadnych 

nieprawidłowości związanych z niespełnieniem wskaźnika. Skarbnik poinformowała, że w 

związku  zrealizowanymi zadaniami na dzień dzisiejszy będzie trzeba autopoprawką 

uzupełnić wykaz przedsięwzięć dlatego, że w roku bieżącym planowane są zadania związane 

z budową Centrum Kształcenia Zawodowego w Chodczu. Poza tym w  roku bieżącym została 

przez Miasto Włocławek przekazana działka pod potrzeby związane z budową budynku dla 

Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami. Budynek urzędu był planowany w roku 

bieżącym do ewentualnego rozpatrzenia pod względem opracowania dokumentacji 

projektowo-kosztorysowej. Na chwilę obecną te środki znajdują się w  budżecie w ramach  

zadania jednorocznego i są one niewykorzystane. Jeśli tylko sytuacja finansowa będzie 

pozwalać na ten proces inwestycyjny to przedsięwzięcie przejdzie jako przedsięwzięcie 
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wieloletnie i w związku z tym Zarząd Powiatu we Włocławku będzie przedstawiał 

autopoprawką załącznik wzbogacony o te 2 zadania.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy nie warto było jeszcze poczekać z tym projektem 

uchwały, aby nie były tworzone autopoprawki? Czy terminy są obligatoryjne? 

Przewodniczący Komisji powiedział, że pewnie jeszcze pod koniec grudnia będzie 

autopoprawka do tej autopoprawki.  

Skarbnik Powiatu odpowiedziała, że nie, ponieważ komisje są zaplanowane w roku 

bieżącym do 30 listopada 2017 r. w związku z planowanym podjęciem przez Radę Powiatu 

tego dokumentu obowiązującego od 1 stycznia 2018 roku w miesiącu grudniu. Sytuacja, która 

będzie wymuszałam zmiany w uchwale budżetowej na rok 2018 ma wpływ na wieloletnią 

prognozę finansową. Co do zmian kwotowych uchwały budżetowej skarbnik nie przewiduje. 

Jedyna sytuacja, która może mieć miejsce to sytuacja dostosowująca do obowiązującej od 1 

stycznia 2018 roku klasyfikacji budżetowej. Zmiana i reforma, która wchodzi w systemie 

zadań oświatowych wymusza zmianę na klasyfikacji budżetowej w szkołach zawodowych. 

Powstają szkoły branżowe. Nie ma ujętych ich w dokumencie przedstawianym  dniu 

dzisiejszym. W związku powyższego ta autopoprawka będzie konieczna. Przed świętami 

planowane jest przyjęcie przez Radę Powiatu tego projektu jako uchwały budżetowej na rok 

przyszły.  

Radny Wojciech Rudziński zapytał, czy w budżecie została zaplonowana kwota na 

rozpoczęcie budowy szkoły w Chodczu? Następnie radny zapytał, w jakiej części Włocławka 

jest zlokalizowana działka pod budowę geodezji? 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że w budżecie na rok 2018 zaplanowano 2,5 mln zł na 

realizację budowy Centrum w Chodczu. Te środki będą wykorzystywane po potwierdzeniu 

możliwości sięgnięcia do źródeł zewnętrznych. Ta kwota jest w budżecie i ta realizacja 

zadania następować będzie. Aby sięgnąć po środki unijne powiat musi być do tego 

przygotowany. Opracowanie dokumentacji powinno być przedstawione zanim pojawi się 

konkurs. Wobec powyższego taka sugestia i potrzeba  w tym zakresie. Na część rozpoczęcia 

procesu inwestycyjnego są pozostawione wyższe kwoty niż tylko na opracowanie 

dokumentacji projektowej. Jeśli chodzi o drugie pytanie to jest działka znajduje się przy ul. 

Związków Zawodowych.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do w/w projektu uchwały? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za wyrażeniem pozytywnej 

opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie projektu uchwały w sprawie 

uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Włocławskiego na lata 2018-2026. 

Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu 

Włocławskiego na lata 2018-2026 stanowi załącznik nr 5 do niniejszego protokołu.  

 

 

7) Analiza i wyrażenie opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia 

budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu 

o stanie mienia powiatu.  

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 

rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu.  
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Przewodniczący Komisji poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie tematu. 

Skarbnik Powiatu poinformowała, iż Zarząd Powiatu uchwałą nr 592/176 z dnia 22 września 

2017 r. określił założenia do projektu budżetu powiatu na rok 2018. Projekt budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2018 rok zamyka się po stronie dochodów kwotą 82.485.809,95 zł, z tego: 

dochody bieżące w kwocie 71.897.599 zł, dochody majątkowe w kwocie 10.588.210,95 zł.  

Wydatki kształtują się na poziomie 92.571.242,53 zł, w tym wydatki bieżące – 68.267.325,95 

zł, wydatki majątkowe w wysokości 24.303.916,58 zł. W planowanym budżecie na 2018 rok 

wystąpi deficyt budżetowy w wysokości 10.085.432,58 zł (co stanowi 12,23 % planowanych 

na 2018 r. dochodów ogółem), który planuje się pokryć bankowym kredytem 

długoterminowym. Biorąc pod uwagę przygotowywanie projektu uchwały na bazie III 

kwartału 2017 r. uwzględnione zostały założenia z roku 2017 do planowanego deficytu. 

Zaplanowano przychody w wysokości budżetu na łączną kwotę 10.660.821,58 zł i rozchody 

budżetu na łączną kwotę 575.389 zł. Planowanie deficytu na poziomie ponad 10 mln zł będzie 

wymagało dyscypliny finansowej. Wskaźniki pozwalają na pokrycie i spłatę deficytu 

kredytem długoterminowym.  Na zadania inwestycyjne na drogach powiatowych  została 

zaplanowana kwota 18.627.859 zł, przy planowanym dofinansowaniu z „Programu rozwoju 

gminnej i powiatowej infrastruktury drogowej na lata 2016-2019”. Skarbnik poinformowała, 

iż powiat pozyskał kwotę ponad 6 mln zł na zadania w zakresie przebudowy dróg. Powiat 

musi zabezpieczyć wkład własny. Jeżeli nie wypracuje się nadwyżek, to trzeba będzie pokryć 

wkład własny oszczędnościami z danego roku, albo zaciągnąć kredyt długoterminowy. 

W ramach wsparcia powiatu w działaniach gmin związane z rozwojem stref gospodarczych 

w zakresie dróg publicznych gminnych zaplanowano kwotę wydatków majątkowych 

w wysokości 400.000 zł. W ramach umowy partnerskiej z Województwem Kujawsko-

Pomorskim powiat włocławski wspólnie z Województwem i Związkiem Powiatów w Polsce 

przystąpił do wspólnego przedsięwzięcia pn. „ Infostrada Kujaw i Pomorza 2.0” planowanego 

do realizacji w ramach RPO WKP na lata 2014-2020 wraz ze zobowiązaniem zachowania 

jego trwałości do roku 2026 r. Wobec powyższego zaplanowany został wydatek majątkowy 

w wysokości 1.686.057,58 zł. Główne zadanie geodezyjne powiat będzie przeprowadzał we 

własnym zakresie i spodziewa się, po rozpatrzeniu pozytywnym wniosku o dofinansowanie, 

środków w wysokości 1.433.148,95 zł pochodzących  ze środków unijnych.  W ramach 

zgłoszonego do realizacji zadania pn. „Budowa Powiatowego Centrum Kształcenia 

Zawodowego na bazie organizacyjnej ZS w Chodczu wraz z infrastrukturą” proponuje się 

zaplanowanie środków jako wkład własny powiatu w wysokości 2.500.000 zł.  

Jeżeli chodzi o zadanie przyjęte w roku 2017 pn. „Budowa budynku biurowego (urzędu) 

służącego wykonywaniu zadań publicznych przez Powiat Włocławski – Starostwo Powiatowe 

we Włocławku” ulegnie zmianie – „wraz z infrastrukturą”. Obecnie jest już podpisany  akt 

nabycia nieruchomości od gminy miasta Włocławek. Będą prowadzone działania związane 

z opracowaniem dokumentacji i w przyszłości wybudowanie budynku biurowego na potrzeby 

wydziału geodezji. Na zadania bieżące w zakresie utrzymania dróg zostały zaplanowane 

środki w wysokości ponad 3 mln zł. Są to zadania remontowe.  Plan rzeczowo – finansowy 

z odcinkami dróg jakie będą wymagać podjęcia działań w związku z remontami będzie 

akceptowany po przyjęciu budżetu przez zarząd powiatu. Skarbnik stwierdziła, że budżet na 

rok 2018 jest budżetem bardzo odważnym.   

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do w/w projektu uchwały? 

Przewodniczący Komisji zapytał, czy w budżecie na rok 2018 zostały uwzględnione jakieś 

przychody ze sprzedaży mienia? 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że  jeśli chodzi o budżet roku 2018 to nie, ponieważ jest 

trudno to potwierdzić biorąc pod uwagę rok bieżący. Te dochody, które ewentualnie miałyby 

spłynąć ze sprzedaży nieruchomości w Brzeziu w roku 2018 nie są uwzględnione, ale są 

uwzględnione w wieloletniej prognozie finansowej w roku 2019.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że w miesiącu październiku występowała z 

wnioskiem, aby  zabezpieczyć środki finansowe na zakup pianina dla ZS w Izbicy Kujawskiej, 
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który będzie wykorzystywany przez uczniów tej szkoły oraz na potrzeby Powiatowego Konkursu 

Chopinowskiego ”Fryderyk Chopin na Kujawach”. Radna zapytała, czy takie środki na ten cel są 

zabezpieczone i będą przekazane w roku 2018 dla ZS w Izbicy Kujawskiej? 

Skarbnik Powiatu poinformowała, że w budżecie nie ma zabezpieczonych środków 

finansowych na zakup pianina.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że to był wniosek komisji, aby zabezpieczyć środki 

finansowe na zakup instrumentu dla ZS w Izbicy Kujawskiej, który będzie wykorzystywany przez 

uczniów tej szkoły oraz na potrzeby Powiatowego Konkursu Chopinowskiego ”Fryderyk Chopin 

na Kujawach”.  

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że Powiatowy Konkurs Chopinowski „Fryderyk Chopin 

na Kujawach” odbywa się w ZS w Izbicy Kujawskiej od 2010 roku. Planuje się dokonać zakupu 

w ramach środków budżetowych szkoły, ale radna chciałaby zaznaczyć, że jeśli byłyby takie 

środki, które szkoła może przeznaczyć na ten cel radna zrobiłaby to znacznie wcześniej jako 

dyrektor. Zawsze są inne ważniejsze sprawy, które wyprzedzają tego typu zakup. Właśnie w tej 

szkole odbywa się Powiatowy Konkurs Chopinowski. Jest pianino gorsze niż w innych szkołach. 

Ono się nie nadaje do wykorzystywania na ten cel. Radna przeprowadzała  rozmowy ze 

specjalistami w tym zakresie i wypowiadali się, że w szkole w której odbywa się konkurs byłoby 

rzeczą niestosowną, aby wykorzystywać inny cyfrowy instrument. To tak jak na 

Międzynarodowym Konkursie Chopinowskim zamiast fortepianu wykorzystywać pianino. Radna 

wniosła o przeznaczenie tych środków. To jest związane z prestiżem powiatu jeśli chodzi o 

Konkurs Chopinowski. Dla ZS w Izbicy Kujawskiej przez ostatnie 15 lat, kiedy również radna 

była dyrektorem nie były przeznaczane żadne dodatkowe środki na żadne działania remontowe, 

inwestycyjne. Zawsze były pozyskiwane przez dyrektora środki od sponsorów. Tylko w roku 

2014 było przeznaczone 50% na wymianę dachu. Wszystkie pozostałe inne działania były 

wykonywane poprzez zapobiegliwość i starania dyrektora, którego radna funkcję pełniła i nie 

były przeznaczane żadne inne środki. Radna uważa, że nieprzeznaczenie tych kilku tysięcy 

złotych na zakup pianina byłoby niestosownością w stosunku do tej szkoły, jeśli na inne 

przeznacza się duże pieniądze. Wystarczy przenalizować budżet w roku 2014, kiedy dla każdej 

szkoły było przeznaczone 40 000 zł. Radna jako dyrektor za te 40 000 zł wykonała 

termomodernizacje szkoły. To wystarczy zobaczyć jakie środki przeznaczono na 

termomodernizacje ZS w Lubrańcu. Radna nie będzie wracała do tych spraw. Jeśli chodzi o zakup 

pianina to jest tak niewielki koszt. Najważniejsze, żeby to było porządne pianino na Konkurs 

Chopinowski.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że wniosek podjęty przez komisję trafił do Pani Skarbnik.  

Skarbnik Powiatu powiedziała, że wnioski zostały przedstawione zarządowi powiatu. Skarbnik 

wyjaśniła, że biorąc pod uwagę zabezpieczanie środków na realizację zadań oświatowych w 

jednostkach organizacyjnych one bezpośrednio wiążą się z realizacją zadań wiec tam, gdzie 

zgłoszone są potrzeby przez kierownika jednostki w zakresie pomocy naukowych bo to są środki 

dydaktyczne rozpatrywane są pod tym kątem i zabezpieczane. Skarbnik powiedziała, że musi być 

podstawa do ich zabezpieczenia. Jeśli chodzi o organizowanie konkursu i wyznaczenie jednostki 

organizacyjnej w tym zakresie to trudno mówić, że to jednostka potrzebuje na realizacje zadań 

oświatowych tego sprzętu. To chodzi przede wszystkim o kwestie formalno-prawne. 

Radna Alicja Sadowska powiedziała, że wniosek dotyczący zakupu pianina był wnioskiem 

radnej, a pojawił się w czasie konkursu Chopinowskiego w Izbicy Kujawskiej. Muzyka 

Chopinowska, która była wykonywana w tym czasie na bardzo słabiej jakości pianinie 

pozostawiała wiele do życzenia. Nie jest to sprawa szkoły, która wnioskuje o takie środki tylko 

jest to wniosek składany przez radną Rady Powiatu we Włocławku. 

Przewodniczący Komisji wyjaśnił, że wniosek został przegłosowany przez komisję i trafił do 

odpowiednich organów powiatu. Odpowiedź, którą udzieliła Skarbnika jest logiczna i zasadna. 

Trzeba mieć podstawy prawne, żeby to zabezpieczyć w budżecie powiatu na rok 2018.  Radny 

jest za tym, aby taki instrument dla szkoły, której jest absolwentem się znalazł. W ten sposób 

wzrósł by prestiż szkoły, a konkurs rozrastał poza powiat włocławski. Osoba, która występowała 

na ostatnim konkursie była z poza powiatu włocławskiego, uczy się w Wyższej Szkole Muzycznej 

w Poznaniu. Argumenty ku temu są. Przewodniczący Komisji nie potrafi wskazać przepisów, 
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które umożliwią zakup tego typu instrumentu. Na tym etapie Przewodniczący Komisji zakończył 

dyskusję, ale wierzy że pani Skarbnik i Pani Naczelnik o tym temacie nie zapomną.  

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że taki instrument w szkole jest potrzebny i mógłby być 

zakupiony z pomocy dydaktycznych, ponieważ nie jest on potrzebny na konkurs, ale na zajęcia 

pozalekcyjne, aby przygotować młodzież.  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedziała, że jeśli chodzi o kwestie 

zakupienia tego instrumentu to odbyła się rozmowa z Panem Dyrektorem. I dyrektor również wie 

o tym, że taki instrument jest potrzebny. Przyjdzie odpowiedni moment, kiedy Pan dyrektor złoży 

odpowiedni wniosek o zakup instrumentu i zabezpieczenie środków.  

Przewodniczący Komisji powiedział, że wierzy w to, iż w roku 2018 ten nowy instrument zagra 

na konkursie Chopinowskim w ZS w Izbicy Kuj.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są jeszcze jakieś pytania?  
Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za wyrażeniem pozytywnej 

opinii w sprawie projektu uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 

2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu i przeprowadził 

procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że Komisja 

pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu 

Włocławskiego na 2018 rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu.  

Projekt uchwały w sprawie w sprawie uchwalenia budżetu Powiatu Włocławskiego na 2018 

rok wraz z informacją Zarządu Powiatu o stanie mienia powiatu stanowi załącznik nr 6 do 

niniejszego protokołu.  

 

8)  Przyjęcie planu pracy komisji na 2018 rok. 

 

Przewodniczący Komisji poinformował, że członkowie komisji wraz z zawiadomieniem 

otrzymali projekt planu pracy komisji na 2018 rok. Jednocześnie Przewodniczący Komisji 

zwrócił się do Pani Naczelnik z pytaniem dotyczącym planu pracy komisji na rok 2017. Otóż  

z planu pracy komisji na rok 2017 nie zostały zrealizowane dwa tematy: 

1) Informacja Zarządu Powiatu o pozyskiwaniu środków pozabudżetowych na 

realizację projektów edukacyjnych, kulturalnych i sportowych w roku 2016  

(Zarząd Powiatu – Wydział Inwestycji i Rozwoju);  

2) Analiza planu zadań rzeczowych na rok szkolny 2018/2019 (Zarząd Powiatu – 

Wydział Edukacji i Spraw Społecznych). 

Przewodniczący Komisji powiedział, ze rozmawiał wcześniej na ten temat zarówno z Panią 

Naczelnik jak i Naczelnikiem Wydziału Inwestycji Rozwoju, aby informacje zostały 

przygotowane na dzisiejsze posiedzenie komisji. Informacje nie zostały przygotowane, a 

Przewodniczący Komisji oświadczył, że nie planuje zwoływać kolejnego posiedzenia Komisji 

do końca roku, chyba że pojawiły się nadzwyczajne okoliczności. Przewodniczący Komisji 

zapytał, jaki był powód tego, że te informacje nie zostały przygotowane?  

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że zabrakło danych z 

dwóch placówek. Odstęp między posiedzeniami Komisji Edukacji były bardzo krótki i 

Naczelnikowi nie udało się pozyskać tych informacji. Pozostałe informacje naczelnik ma przy 

sobie. Jeśli chodzi o zadnia rzeczowe przekazane przez dyrektorów to naczelnik chciałaby, 

aby zostały zrealizowane. Utworzenie w każdej szkole jednego oddziału 25 osobowego to 

będzie takie minimum. Jeśli nabór się uda i będzie można utworzyć dwa oddziały w każdej ze 

szkół to będzie sukces. Natomiast na dzień dzisiejszy Naczelnik nie ma informacji 

dotyczących zadań rzeczowych z LO w Kowalu i ZS w Izbicy Kuj. Te informacje jeszcze nie 

dotarły. Mimo próśb Pani Naczelnik o przesłanie takich informacji, informacje nie dotarły. 
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Przyjmowanie zarząd rzeczowych zarówno przez rade i zarząd w dzisiejszym stanie ręczy jest 

listą życzeń dyrektorów szkół.   

Radny Wojciech Rudziński powiedział, że w przyszłym roku jeśli będzie przygotowywana 

informacja o stanie realizacji zadań oświatowych to, żeby zostały ujęte wszystkie szkoły. 

Radny zapytał, czy w informacji mogą być również ujęte wyniki ze Społecznego Liceum w 

Choceniu? 

Naczelnik Wydziału Edukacji i Spraw Społecznych powiedział, że jeśli chodzi o wyniki 

matur to w momencie, kiedy była informacja o wynikach matur te informacje się pojawiły. 

Natomiast w informacje o realizacji zadań oświatowych szkół prowadzonych przez powiat 

włocławski nie ma tych danych, ponieważ  to nie są szkoły prowadzone powiat włocławski. 

Natomiast informacja o wynikach egzaminów zawodowych jak i matur pojawiła się w 

informacji przedstawionej w miesiącu październiku.  

Radna Alicja Sadowska poprosiła o uzupełnienie informacji o stanie realizacji zadań 

oświatowych w roku szkolnym 2016/2017 w szkołach i placówkach prowadzonych przez 

Powiat Włocławski o dane dotyczące ZS w Lubrańcu i ZS w Lubrańcu –Marysinie.  

Przewodniczący Komisji zapytał, czy są pytania do w/w projektu planu pracy komisji? 

Wobec braku pytań Przewodniczący Komisji zapytał, ko jest za przyjęciem planu pracy 

komisji na rok 2018 i przeprowadził procedurę głosowania. 

Wyniki głosowania: 

Za-4 

Przeciw-0 

Wstrzymało się-0 

Na  podstawie przeprowadzonego głosowania Przewodniczący Komisji stwierdził, że 

Komisja przyjęła plan pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu na rok 2018. 

Plan pracy Komisji Edukacji, Kultury i Sportu na rok 2018 stanowi załącznik nr 7 do 

niniejszego protokołu.  

 

 

9) Sprawy różne. 

 

Przewodniczący Komisji zapytał członków Komisji, czy mają jakieś sprawy, które 

należałoby poruszyć w tym punkcie obrad? 

Nie było więcej  głosów.  

 

10) Zamkniecie obrad Komisji 

 

Przewodniczący Komisji w związku ze zrealizowaniem porządku obrad dokonał 27 

listopada 2017 roku o godzinie 10:30  zamknięcia obrad Komisji Edukacji, Kultury i Sportu.  

 
    Przewodniczący Komisji  

Edukacji, Kultury i Sportu 

 

           Karol Matusiak 

    

 

 

 

Ze Starostwa Powiatowego protokołowała: 

Marta Szarecka ………………………… 


